



PRESS RELEASE

For immediate release

The EU-IGAD Partnership Dialogue in Djibouti

The European Union and the Intergovernmental Authority on Development (IGAD) launched their first comprehensive partnership dialogue today in Djibouti, marking a significant milestone in their collaborative efforts to address peace and security challenges in the Horn of Africa and beyond.

In his opening remarks, H.E. Dr. Workneh Gebeyehu, the IGAD Executive Secretary, underscored the crucial role of IGAD-EU collaboration in addressing the complex peace and security challenges affecting the Horn of Africa and its neighbouring regions.

"Today's dialogue stands as a testament to the unwavering commitment of both the EU and IGAD towards addressing the intricate peace and security challenges in the Horn of Africa and its peripheries. Through our joint efforts, we embark on a journey of deeper collaboration, one that prioritizes mutual understanding, proactive engagement, and a shared vision for sustainable peace and development in the region." He noted.

H.E. Sylvie Tabesse, the EU Ambassador to Djibouti and IGAD, echoed this sentiment in her opening remarks, emphasizing the importance of the dialogue in fostering a deeper political partnership between the EU and IGAD.

The dialogue comes on the heels of the IGAD Capacity Building Financial Agreement, signed three weeks prior, aiming at enhancing technical and programmatic cooperation. Today's discussions focused on political matters, particularly the peace processes in the Horn of Africa, where IGAD plays an important role.

Participants underscored the EU's continued support for IGAD-led peace initiatives, most notably through active engagement of its Special Representative to the Horn of Africa, Ms. Annette Weber. The discussions revolved around the current security situation in the region and beyond.

The potential ways to resolve current conflicts were equally discussed. The parties agreed to continue dialogue on political and security matters under the overarching principles of mutual respect and accountability, shared values, equality between partners, and with a view of fostering constructive engagement and consensus-building.

With a series of common objectives identified, the EU-IGAD Partnership Dialogue represents a pivotal step towards a more integrated approach to peace and security in the region.





COMMUNIQUÉ DE PRESSE

Pour publication immédiate

Dialogue de Partenariat UE-IGAD à Djibouti

L'Union européenne et l'Autorité Intergouvernementale pour le Développement (IGAD) ont lancé aujourd'hui à Djibouti leur premier dialogue de partenariat global, marquant ainsi une étape importante dans leurs efforts de collaboration pour relever les défis de la paix et de la sécurité dans la Corne de l'Afrique et au-delà.

Dans son discours d'ouverture, S.E. Dr. Workneh Gebeyehu, Secrétaire Exécutif de l'IGAD, a souligné le rôle crucial de la collaboration entre l'IGAD et l'UE dans la résolution des problèmes complexes de paix et de sécurité qui affectent la Corne de l'Afrique et ses régions voisines.

"Le dialogue d'aujourd'hui témoigne de l'engagement inébranlable de l'UE et de l'IGAD à relever les défis complexes en matière de paix et de sécurité dans la Corne de l'Afrique et ses périphéries. Grâce à nos efforts conjoints, nous nous engageons sur la voie d'une collaboration plus approfondie, qui donne la priorité à la compréhension mutuelle, à un engagement proactif et à une vision commune d'une paix et d'un développement durables dans la région". Il a ajouté.

S.E. Sylvie Tabesse, Ambassadrice de l'UE à Djibouti et à l'IGAD, a fait écho à ce sentiment dans son discours d'ouverture, soulignant l'importance du dialogue pour favoriser un partenariat politique plus approfondi entre l'UE et l'IGAD.

Ce dialogue fait suite à l'accord financier de l'IGAD sur le renforcement des capacités, signé trois semaines auparavant, qui vise à renforcer la coopération technique et programmatique. Les discussions d'aujourd'hui ont porté sur des questions politiques, en particulier sur les processus de paix dans la Corne de l'Afrique, où l'IGAD joue un rôle important.

Les participants ont souligné que l'UE continuait à soutenir les initiatives de paix menées par l'IGAD, notamment grâce à l'engagement actif de sa Représentante Spéciale pour la Corne de l'Afrique, Mme Annette Weber. Les discussions ont porté sur la situation actuelle en matière de sécurité dans la région et au-delà.

Les moyens potentiels de résoudre les conflits actuels ont également été discutés. Les parties sont convenues de poursuivre le dialogue sur les questions politiques et

de sécurité en s'appuyant sur les principes fondamentaux du respect mutuel et de la responsabilité, des valeurs partagées et de l'égalité entre les partenaires, en vue de favoriser un engagement constructif et la recherche d'un consensus.

Avec une série d'objectifs communs identifiés, le Dialogue de Partenariat UE-IGAD représente un pas décisif vers une approche plus intégrée de la paix et de la sécurité dans la région.

